
Löydä kirjoja 

selkokielellä ja 

omalla kielelläsi 

koko perheelle!



LASTENKIRJOJEN ETSIMINEN HELSINGIN SEUDUN 

KIRJASTOISTA

Missä ovat lastenkirjat eri kielillä ja selkokielellä Helmet-kirjastoissa, 

eli Helsingin seudun kirjastoissa? Helmet-kirjastoihin kuuluvat 

Helsingin, Espoon, Vantaan ja Kauniaisten kirjastot.

Esityksen jälkeen osaat etsiä ja lainata selkokielisiä 
ja muunkielisiä lastenkirjoja Helsingin seudun 

kirjastoista.



ONKO HELMET-KIRJASTOISSA LASTENKIRJOJA ERI KIELILLÄ JA 
SELKOKIELELLÄ?

• Kyllä! Helmet-kirjastoissa on kokoelma lastenkirjoja selkokielellä ja 

useilla eri kielillä. Esimerkiksi:

• 285 selkokielistä kirjaa lapsille ja 65 selkokielistä kirjaa nuorille

• 412 portugalinkielistä kirjaa lapsille ja 36 portugalinkielistä kirjaa nuorille

• 1316 espanjankielistä kirjaa lapsille ja 262 espanjankielistä kirjaa nuorille

• 23582 englanninkielistä kirjaa lapsille

*Tiedot päivältä 20.2.2021



MITEN LÖYDÄN LASTENKIRJAT ERI KIELILLÄ? 

Voit löytää kirjoja oman 
alueesi kirjastosta.

Helsingin seudulla on 64 
kirjastoa.



MITEN LÖYDÄN LASTENKIRJAT ERI KIELILLÄ?

Kirjastokortti

https://www.helmet.fi/fi-FI/Info/Asiakkaana_kirjastossa/Kirjastokortti_ja_lainaaminen(37)


MITEN LÖYDÄN LASTENKIRJAT ERI KIELILLÄ? 

Taskukirjasto

https://www.helmet.fi/fi-FI/Ekirjasto/Taskukirjasto/Taskukirjasto(3547)


MITEN LÖYDÄN LASTENKIRJAT ERI KIELILLÄ?

Helmet.fi

https://www.helmet.fi/fi-FI


MITEN VOIN ETSIÄ LASTENKIRJOJA VERKOSSA?

Voit etsiä selkokielisiä ja muunkielisiä lastenkirjoja Helmet.fi-

verkkosivulla. Selkokielisten kirjojen haku tehdään vähän eri tavalla 

kuin muunkielisten kirjojen haku. Seuraavaksi näytämme, miten voit 

hakea lastenkirjoja selkokielellä. Sen jälkeen näytämme, miten voit 

hakea lastenkirjoja muilla kielillä.



Kirjoita hakusanaksi selkokirjat.

Valitse 

Kokoelma

-valikosta 

Lasten 

kokoelma.

Näin etsit selkokielisiä lastenkirjoja:

Valitse 

Aineisto

-valikosta 

Kirja.

https://www.helmet.fi/


Laita hakusana-kohtaan tähti, *

Valitse 

Aineisto

-valikosta 

Kirja.

Valitse 

Kokoelma

-valikosta 

Lasten 

kokoelma.

Näin etsit lastenkirjoja muilla kielillä:

*

https://www.helmet.fi/


Mitä jos kirjastosta ei löydy kirjaa, jonka haluaisit? 
JÄTÄ KIRJASTOLLE EHDOTUS

Valitse kirjasto:

Tekijä

Teoksen nimi

Aineiston tyyppi

Muita tietoja

Sähköpostiosoite

Perustelut 

ehdotukselle

Mistä sait tietoa 

teoksesta?

https://www.helmet.fi/fi-FI/Info/Hankintaehdotus
https://www.helmet.fi/fi-FI/Info/Hankintaehdotus
https://www.helmet.fi/fi-FI/Info/Hankintaehdotus


MITÄ LASTENKIRJOJA HELMET-KIRJASTOISTA 
LÖYTYY SELKOKIELELLÄ?

ESIMERKIKSI:



MITÄ LASTENKIRJOJA HELMET-KIRJASTOISTA LÖYTYY ERI KIELILLÄ?

Esimerkiksi:



Lisätietoja Helmet-kirjastojen palveluista selkokielellä:

Selkokirjojen esittely selkokielellä

Helmet-kirjaston esittely selkokielellä

Helmet-kirjaston käyttösäännöt selkokielellä

Helmet-kirjaston lukuhaaste vuodelle 2021 selkokielellä

https://www.helmet.fi/fi-FI/Tapahtumat_ja_vinkit/Vinkit/Mika_on_selkokirja(196398)
https://www.helmet.fi/fi-FI/Info/Mika_Helmet_on/Selkoesittely_Helmetkirjasto(115444)
https://www.helmet.fi/fi-FI/Info/Asiakkaana_kirjastossa/Helmetkirjaston_kayttosaannot_selkokiele(163229)
https://www.helmet.fi/fi-FI/Tapahtumat_ja_vinkit/Vinkit/Helmetlukuhaaste_2021_selkokielella(218328)


Onko sinulla jotain kysyttävää tai haluatko antaa 
palautetta?

Saatte linkin lyhyeen palautekyselyyn. Pyydämme sinua 
vastaamaan kyselyyn. Vastaukset ovat meille tärkeitä. Kiitos!



LUKUPESÄ on Kulttuurikeskus Ninho ry:n hanke vuonna 2021

Koordinaattori: Verónica Miranda veronica.miranda@ninho.fi

Tiimi: Laura Gazzotti, Adriana Minhoto, Rosibel Huete, Andrea Botero ja 

Ivonne Carlos

Visuaalien ilme: Ina Fiebig

Yhteistyössä: Selkokulttuuri ry

Selkokulttuuri ry on tuottanut selkokielisen opastuksen.

Kulttuurikeskus Ninho: https//ninho.fi

Lukupesä: https://www.ninho.fi/what-we-do/lukupesa/

mailto:veronica.miranda@ninho.fi


Selkokulttuuri ry järjestää taide- ja kulttuuritapahtumia selkeällä suomen kielellä.

www.selkokultturi.fi | www.facebook.com/selkokulttuuri | www.instagram.com/selkokulttuuri

http://www.selkokultturi.fi/
https://www.facebook.com/selkokulttuuri
https://www.instagram.com/selkokulttuuri/


Kiitos paljon!


